
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

»حسن یوسف« 
یک عاشقانه سیاسی است

محمدباق��ر مفیدی کیا، کارگردان س��ریال 
»حُسن یوسف« درباره مضمون این سریال گفت: 
این مجموعه یک عاش��قانه با مضمون انقلابی 
است. در این سریال با داستان عاشقانه ای طرف 
هستیم که در بستر حوادث مختلف اجتماعی 
و سیاسی، کشور از سال 88 تاکنون درگیر فراز 
و نشیب هایی می شود. به گزارش روابط عمومی 
سازمان هنری- رسانه ای اوج، مفیدی کیا افزود: 
این سریال، سیاسی نیست ولی حوادث روز در 
آن حضور دارند و شخصیت های داستان از این 
حوادث متأثر هس��تند؛ هر چند بستر سریال، 
س��بک زندگی انقلابی است. کارگردان سریال 
»حُسن یوسف« درباره جزئیات این سریال در 
پایان خاطرنشان کرد: در حال حاضر مشغول 
نوشتن فیلمنامه هستیم و بعد از نهایی شدن 
فیلمنامه تولید کار آغاز می شود. گفتنی است، 
سریال »حُس��ن یوسف« جدیدترین محصول 
س��ازمان هنری- رس��انه ای اوج، به کارگردانی 
محمدباقر مفیدی کیا روایتگر زندگی یک زوج 
جوان اس��ت که در بستر زندگی و چالش های 
روزمره تلاش دارند به زندگی خود ادامه دهند 
و در برابر مشکلات زندگی شان بهترین انتخاب 

را داشته باشند. 

رونمایی از جدیدترین انیمیشن های 
»دیرین دیرین«

محمد ابوالحس��نی، تهیه کننده پویانمایی 
»دیری��ن دیری��ن« از حضور عوام��ل گروه در 
نشست تخصصی نهمین جشنواره طنز سوره 
خبر داد. به گزارش پایگاه خبری حوزه هنری، 
وی دراین باره گفت: قرار است در این نشست 
که روز سه ش��نبه 3 بهمن ساعت 18 در حوزه 
هنری برگزار می ش��ود به همراه علی درخشی 
)کارگردان(، محمدرضا علیمردانی )صداپیشه( و 
جمعی دیگر از عوامل این پویانمایی با مخاطبان 
این جش��نواره به گفت وگو بپردازیم. وی بیان 
کرد: طبق هماهنگی های انجام شده، قرار است 
تعدادی از جدیدترین انیمیش��ن های »دیرین 
دیرین« که هنوز منتشر نش��ده است، در این 
نشست برای مخاطبان نهمین جشنواره طنز 
س��وره به نمایش درآید. گفتنی است، از دیگر 
برنامه های این نشس��ت، حضور طنزپردازانی 
چون ناصر فیض، اس��ماعیل امینی، سیدعلی 
میرفتاح، امید مهدی نژاد، عباس حس��ین نژاد 
و محمدحس��ین نیرومند اس��ت که پیرامون 
موضوعاتی ب��رای مخاطبان صحبت می کنند. 
اه��دای 2 کتاب طنز »فس��تیوال خنجر« اثر 
سیدحس��ن حس��ینی و »طنز6« اثر منوچهر 
احترام��ی به حاضران از دیگ��ر برنامه های این 

نشست عنوان شده است. 

شنل و بن بست وثوق به جشنواره 
اضافه شدند

2 فیلم سینمایی »شنل« و »بن بست وثوق« 
به فیلم های س��ی وپنجمین جشنواره فیلم فجر 
اضافه ش��دند. به گ��زارش مه��ر، در پی انصراف 
فیلم »امپراطور جهنم« ساخته پرویز شیخ طادی 
از نمای��ش در بخ��ش چش��م انداز و نرس��یدن 
فیلم »ش��عله ور« س��اخته حمید نعم��ت الله به 
سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر، 2 فیلم »شنل« 
ساخته حسین کندری و به تهیه کنندگی علیرضا 
ش��جاع نوری و »بن بس��ت وثوق« به کارگردانی 
حمید کاویانی و تهیه کنندگی مهرداد فرید، در 
بخش چشم انداز س��ی وپنجمین جشنواره فیلم 
فجر به نمایش درمی آیند. سی وپنجمین جشنواره 
فیلم فجر به دبیری محمد حیدری بهمن ماه سال 

جاری برگزار می شود.

در این امتحان بذل جان را ببینید
گل افشانی ارغوان را ببینید

فرو ریخت دل های عشاق، افسوس
شکست دل و استخوان را ببینید

ندیدید اگر درد پیدای ما را
کنون داغ های نهان را ببینید

به جز جامه شعله بر تن نکردند
دلیران، یلان، عاشقان را ببینید

شب حمله بر خصم دون را که دیدید
دوباره شب امتحان را ببینید
اگر شور غواص ها را ندیدید

شهیدان آتش نشان را ببینید
علیرضا قزوه

اعضای هیأت داوران فیلم فجر 
مشخص شدند

اعض��ای هی��أت داوران بخ��ش س��ودای 
سیمرغ س��ی وپنجمین جش��نواره فیلم فجر 
معرفی شدند. به گزارش مهر، با حکم محمد 
حیدری، دبیر جشنواره فیلم فجر، »محمدرضا 
اس��دی«، »محمدمهدی  هنرمند«، »شهرام 
دادگ��و«، »محمدرضا تخت کش��یان«، »رویا 
نونهال��ی«، »ایرج رامین ف��ر« و »اکبر نبوی« 
به عنوان اعضای هیأت داوران بخش س��ودای 
سیمرغ س��ی وپنجمین جش��نواره فیلم فجر 
انتخاب شدند و 33 فیلم این بخش را داوری 
خواهند کرد. س��ی و پنجمین جشنواره فیلم 
فجر به دبیری محمد حیدری بهمن ماه سال 

جاری برگزار می شود.
 .

انتصاب مدیر گروه های جدید 
رادیو معارف 

مجتبی تون��ه ای مدیر رادی��و معارف، طی 
احکامی جداگانه مدیران گروه های رادیو معارف 
را معرفی کرد. به گزارش مهر، مجتبی تونه ای 
مدی��ر رادیو معارف، در احکامی جداگانه، جواد 
امامی کوپایی را به سمت مدیر گروه رویدادهای 
معارفی و اطلاع رس��انی رادیو مع��ارف و جواد 
عزتی پور را به سمت مدیر گروه معارف، فرهنگ 
و جامعه رادیو مع��ارف معرفی کرد. همچنین 
محمدمه��دی صفایی به س��مت مدی��ر گروه 
معارف، فقه و اندیشه رادیو معارف، سیداحمد 
محمودی به عنوان مدیر گروه معارف، قرآن و 
اهل بیت رادیو معارف و سیدمحمود موسوی به 
سمت مدیر گروه نظارت رادیو معارف منصوب 

شدند. 

معاون سیما مدیر شبکه امید را 
منصوب کرد

در حکمی  مع��اون س��یما 
مهدی س��الم را به س��مت 
امی��د  ش��بکه  مدیری��ت 
منص��وب کرد. ب��ه گزارش 
میرباقری،  مرتض��ی  مه��ر، 
معاون س��یما در حکمی مهدی س��الم را به 
عنوان مدیر ش��بکه امید معرف��ی کرد و در 
این حکم با اشاره به اهمیت مرحله نوجوانی 
در ش��کل گیری ش��خصیت افراد، این دوره 
از زندگ��ی را حس��اس ترین مرحله رش��د و 
صی��رورت فرد دانس��ت. وی از مدیر ش��بکه 
نوجوان خواست با تولید و پخش برنامه های 
مفید و جذاب، پرورش معنوی، فکری، روانی 
و اجتماعی نوجوانان کش��ور را برعهده گیرد. 
میرباقری همچنین با قدردانی از تلاش های 
محمد سرش��ار در راه ان��دازی کانال نوجوان 
)امید( از مدیریت جدید ش��بکه خواس��ت با 
استفاده از تجربیات اهالی فرهنگ و هنر در 
انتقال هنرمندان��ه آموزه های لازم مبتنی بر 
انسان شناس��ی الهی و اهداف انقلاب اسلامی 
همت گمارد. یادآور می ش��ود برنامه های این 
ش��بکه از این پس با عنوان ش��بکه امید به 
طور مستقل با پخش 12 ساعت در روز روی 

ستاب باکس قابل دسترسی است.

محسن چاووشی
 بهترین خواننده پاپ شد

بخ��ش جای��زه  »بارب��د« از 
س��ال گذش��ته به جشنواره 
با محوریت  موس��یقی فجر 
انتخاب آثار برتر تولید شده 
اضافه ش��د. هی��ات داوران 
»جایزه  باربد« این دوره، تولیدات موس��یقایی 
را در طول بازه  زمانی یک س��اله  از مهر 94 تا 
مهر 95 مورد بررس��ی و ارزیابی قرار داده اند. 
به گزارش فارس، برگزیدگان این جشنواره در 
13 بخش انتخاب شدند که در بخش موسیقی 
»پاپ با کلام« از میان آثار کاوه یغمایی برای 
»آلبوم منشور«، محسن چاووشی برای آلبوم 
»امیر بی گزند«، امی��ر داداش زاده برای آلبوم 
»سلطان«، اشکان ماهری برای آلبوم »پرگار« 
و گروه مون هد برای آلبوم »افق رویداد«، اثر 
محسن چاووشی برای آلبوم »امیر بی گزند« به 
عنوان خواننده برگزیده انتخاب شد. همچنین 
در بخ��ش خوانندگی بخش معاص��ر باکلام، 
از میان آثار علیرض��ا قربانی برای آلبوم »من 
عاشق چش��مت شدم«، س��الار عقیلی برای 
آلبوم »عاشق می ش��ویم«، همایون شجریان 
برای آلبوم »خداوندان اسرار«، علیرضا قربانی 
برای آلب��وم »دخت پ��ری وار«، پوریا اخواص 
برای آلبوم »س��ایه های مس��ت«، اثر علیرضا 
قربانی برای آلبوم »من عاشق چشمت شدم« 

به عنوان خواننده برگزیده انتخاب شد. 

گ�روه فرهن�گ و هنر: »گلس��تان 
یازدهم« عنوان کتابی اس��ت نوشته 
بهن��از ضراب��ی زاده ک��ه دربردارنده 
خاطرات زهرا پناهی روا، همسر شهید 
علی چیت س��ازیان است. به گزارش 
»وطن امروز«، رهبر انقلاب در دیدار 
اخیر با اهالی قلم در یادداشتی کوتاه 
درباره این کتاب نوش��ته اند: رحمت 
و س��لام خ��دا بر ش��هید عزیز علی 
چیت س��ازیان و درود بر همس��ر آن 
شهید و س��پاس از نویسنده متعهد 

این کتاب.
سیدعلی خامنه ای 
ضرابی زاده که پیش تر با »دختر 
ش��ینا« توانس��ت مخاطبان فراوانی 
را ب��ه خواندن ترغیب کن��د، این بار 
س��راغ خاط��رات خانم پناه��ی روا، 

همس��ر ش��هید چیت س��ازیان رفته و از دل این 
خاطرات »گلس��تان یازدهم« را به نگارش درآورده 
اس��ت. قرار است صبح دوش��نبه4 بهمن ماه، طی 
مراسمی در حوزه هنری از این کتاب رونمایی شود. 
»وطن امروز« به بهانه رونمایی از کتاب »گلس��تان 
یازدهم« با خانم ضرابی زاده گفت وگو کرده اس��ت. 

متن این گفت وگو را در زیر می خوانید:
 یکی از ویژگی های گلس�تان یازده�م، نثر روان 
آن اس�ت. این ویژگی از کجا سرچش�مه می گیرد، 

خاطرات خانم پناهی یا تعمد شما بر روان نویسی؟
من خیلی تلاش می کنم در خاطره نگاری، نثر 
و زبان��ی را که برای اث��رم انتخاب می کنم به نثر و 
زبان راوی نزدیک باشد و از کلمات مغلق و پیچیده 
استفاده نکنم به همین دلیل بله حق با شماست، 
این اتفاق افتاده و تلاش��م این بوده که نثر ساده و 

صمیمانه و روانی باشد. 
 در ادبیات دفاع مقدس بارها به موضوع همسران 
شهدا توجه  شده اس�ت، آیا از پرداختن به چنین 

موضوع تکراری هراس نداشتید؟
به نظرم تکرار نیست، هرگز تکرار نیست، یعنی 
حتی اگر یک رویداد برای 2 نفر اتفاق افتاده باشد 
و این دو نفر بخواهند راجع به این رویداد صحبت 
کنند، هرکس چون از منظر خودش به این رویداد 
نگاه می کند، ن��وع تعریف و بیانی ک��ه از آن دارد 
متفاوت اس��ت، یعنی 2 ن��وع خاطره متفاوت پیدا 
می کند. منظورم این است که زاویه دید منظر نگاه 
شما با دیگران خیلی فرق خواهد کرد و  به نظرم اگر 
به این شرایط برسیم که هر فردی به بیان خاطره 
با شیوه مخصوص به خودش بپردازد و نه شیوه ای 
که بقیه در کت��اب خود پرداخته اند، در آن صورت 
ش��اهد آثار جذابی خواهیم بود. تلاش��م همیشه 
همین اس��ت تا در کارها و آثاری که خلق می کنم 
شخصیت و ماهیت راوی محفوظ بماند و این برای 
من بسیار مهم بوده و هست. برای مثال در همین 
کتاب، خاطرات خانم پناهی را یک بار از ابتدا تا آخر 
نوشتم. یک روایت خطی داشت که از کودکی شروع 
می شد و با به دنیا آمدن فرزندشان و سال های پس 
از جنگ تمام می شد اما هنگامی که کار تمام شد و 
آماده ویرایش نهایی بود، خودم را به جای مخاطب 
گذاش��تم و اثر را خواندم، اصلا از کار خوشم نیامد. 
از خودم پرس��یدم مگر چه اتفاق جذاب و جدیدی 
در این اثر من رخ داده؟ به همین دلیل کلا  کار را 
کنار گذاشتم و 6 ماه به این اثر فکر کردم و تصمیم 
گرفتم ش��یوه بیان را عوض کنم و هنوز که هنوز 
است زمانی که اثر را مطالعه می کنم از آن احساس 

رضایت دارم. من از نقطه طلایی این زندگی شروع 
کردم، یعنی شهادت و سپس روایت به دنیا آمدن 

فرزند که ثمره زندگی بود و ادامه داستان. 
ب��ا خانم پناهی صحبت کردم، حالات ایش��ان 
هنگام تولد فرزندشان را طی 6-5 جلسه گفت وگو 
دریاف��ت ک��ردم و اتفاقا دیدم همین مس��ائلی که 
برایشان رخ داده و آن حالات و درونیاتی که ایشان 
داشتند خیلی هم قابل پیش بینی هست؛ چه حسی 
دارد زنی که همس��رش نزدیک به 40 روز اس��ت 
شهید ش��ده و حالا بناست بچه آنها به دنیا بیاید، 
ایشان همواره در خاطرات خود، همسرش را تصور 

می کرد که اگر الان بود چه اتفاقی می افتاد و... 
زمان��ی که تمام خاطرات را کنار هم گذاش��تم 
دیدم اثر جالبی پدید آمد. اگر کتاب را مطالعه کنید 
متوجه خواهید ش��د که کتاب از آخر به اول بیان 
ش��ده و م��ن آن روایت خطی را به ه��م زدم و در 
داستان فلش بک هایی آورده می شود که به خاطرات 
گذش��ته می پردازد. به هم زدن روایت خطی باعث 
ش��د کار تقریبا ش��یوه نو و بدیعی داشته باشد و 
تکنیک خاصی در روایت خاطره اس��تفاده شود، از 

این لحاظ بنده راضی هستم.
 از دختر ش�ینا یک تیزر س�ینمایی ساخته شد 
و همه به قابلیت س�ینمایی ش�دن ای�ن اثر اذعان 
داشتند، درباره این کتاب چقدر به سینمایی شدن 

اثر فکر می کردید؟
زمانی که در حال خلق اثری هستم، اصلا به این 
فکر نمی کنم که بناست چه اتفاقی برای آن بیفتد. 
من تمام توانم را می گذارم و از تمام دانش��م خرج 
می کنم تا اثری خلق شود که ابتدا خودم را راضی 
کند، در واقع آرزو و رویایی برایشان ندارم که بناست 
چه اتفاقی بیفتد ولی زمانی که کار شخص خودم 
را راضی نکند، می دانم هیچ اتفاقی برایش نخواهد 
افتاد اما وقتی که من به عنوان نویسنده علاقه مند 
باشم کارم را چندبار بخوانم، مطمئنم اتفاقات خوبی 
برای آن رخ خواه��د داد. وقتی در مرحله ویرایش 
بودم، ش��اید گلس��تان یازدهم را 8-7 بار ویرایش 
ک��ردم، در پای��ان هر ویرایش زمان��ی که کار تمام 
می ش��د، احساس خاصی داشتم، جوری که باید از 
منزل می زدم بیرون، با اینکه خودم کتاب را نوشته 
ب��ودم اما تمام ذهنم را درگی��ر و حالم را دگرگون 
می کرد. زمانی که برای خودم به عنوان نویسنده در 
ویرای��ش دهم این اتفاق می افتد، آن موقع می دانم 
ک��ه این تاثیر بر مخاطب هم رخ می دهد.  در تمام 
کارهایم این وسواس را دارم هرچند زمان نوشتنم 
طولانی شود باز هم همین وقت و زمان را می گذارم 

و هیچوقت س��عی نمی کنم کارم را همین طوری 
س��رهم کنم و به پایان برسانم. به خاطر این همه 
وس��واس هنگامی که ابتدا، میانه و انتهای متن را 
بخوانید متوجه خواهید شد که هیچ تغییر خاصی 
در نثر به وجود نیامده و شکستی در روایت مشاهده 
نمی شود و همان جزئیاتی که در ابتدای کار به آن 
پرداخت��م در صفحات پایانی کتاب هم مش��اهده 

می کنید.
 ش�ما در این کتاب اشاره فراوانی به شیوه زندگی 
عام�ه مردم  کردید، آیا علاق�ه ای به حذف آنها در 

داستان خود نداشتید؟
این خاطرات متعلق به مردم است بویژه افرادی 
که دهه طلایی کش��ور م��ا- ده��ه 60- را تجربه 
کرده اند. به عقیده من این دهه، دهه طلایی انقلاب 
اسلامی است و به شخصه بسیار به فرهنگ حاکم 
در این دهه علاقه مندم و معتقدم ما به این فرهنگ 
نپرداختیم و به همین دلیل بتدریج در حال از بین 
رفتن اس��ت. نگرش من این بود که این فرهنگ را 
در کتاب مطرح کنم، اگر شما این کتاب را تا پایان 
بخوانید، هرچند خاطرات یک سال و 8 ماهه یک 
همسر شهید است اما می توانید در کنارش فرهنگ 
اجتماعی ایثار و مقاومت در دهه 60 و 70 را بخوبی 
مشاهده کنید. چه هنگام بمباران، چه در اعزام نیرو 
و حتی پشتیبانی، شما براحتی پشتیبانی زنان ما را 
از جبه��ه در این کتاب بخوبی می بینید. به صورت 
کلی سعی کردم فضای اجتماعی آن زمان را ترسیم 
کنم و همانطوری که فرمودید نه تنها محدودیتی 
برای خودم قائل نب��ودم بلکه علاقه و اعتقادم این 
بود که این فرهنگ در کتاب ساری و جاری باشد و 

مخاطبان با آن آشنایی پیدا کنند.
 در مقدمه کتاب به این نکته اش�اره کردید که در 
انتخاب س�وژه مستاصل بودید، چه شد که شهید 
چیت س�ازیان و داس�تان همسرش�ان را انتخاب 

کردید؟
بعد از اینکه »دختر شینا« را نوشتم، مضامین و 
موضوعات فراوانی به من پیشنهاد شد و همچنان نیز 
ادامه دارد اما همیش��ه برای فردی که این جرات را 
دارد و خودش پا پیش می کشد که من می خواهم 
خاطره ام را بگویم احترام ویژه ای قائلم، اگر هم من 
نتوانم خاطرات او را روایت کنم حتما به دوس��تان  
دیگری معرفی اش می کنم تا داس��تان او را بشنوند 
اما هنگامی که دختر شینا منتشر شده بود مراجعات 
بسیاری داشتم که می خواستند خاطرات خودشان 
را بگوین��د، با آنها یک پیش مصاحبه ای داش��تم و 
اغلب در خاطرات می دیدم که تمام افرادی که این 

پیش��نهاد را می دادند خاطرات شان 
از جنس خاطرات دختر شیناس��ت، 
همه زنان��ی بودند که س��ختی های 
بسیار کشیده و با تعداد فرزندان زیاد، 
شرایط جغرافیایی سخت و مشکلات 
فراوانی از این قبیل داشتند که همگی 
بسیار ش��بیه به دختر شینا بود، من 
دیدم اگ��ر بخواهم ای��ن خاطرات را 
بنویس��م باید دختر شینای جدیدی 
می نوش��تم، واقعا درمان��ده بودم که 
کدام را انتخ��اب کنم، این موقع بود 
که از شهدا مدد خواستم که هرکسی 
بناس��ت من از آن بنویسم، خودشان 
لطف کنند و در این هفته نش��انه ای 
از جانب ایش��ان مش��اهده کنم بعد 
از ی��ک روز از ح��وزه هن��ری تماس 
گرفتند که مصاحبه 13 س��اعته ای 
با یک همسر ش��هید انجام داده ایم، شما می توانید 
روی آن کار کنی��د. این تلف��ن و ماجرای آن برایم 
بسیار عجیب بود، فورا پذیرفتم و عرض کردم حتما! 
فایل مصاحبه را برای من فرستادند و من شروع به 
پیاده سازی آن کردم. نکته جالب دیگر مساله خانه 
ش��هید چیت س��ازیان بود، من نمی دانستم شهید 
چیت سازیان در کجا زندگی می کردند. شاید 4-5 
ماه بعد از مصاحبه گرفتنم می گذشت، یک روز خانم 
پناهی آمدند منزل ما، آهی کش��ید و نگاه کرد به 
ساختمان روبه روی خانه ما و گفت من اینجا زندگی 
می کردم. ایش��ان دقیقا همسایه روبه رویی ما بودند 
و من اصلا از این ماجرا خبر نداش��تم. جالب اینکه 
ایشان فکر کردند من می دانم و برای من این اتفاق 
بس��یار عجیب بود، نمی دانم آیا در مقدمه توانستم 
می��زان تعجب خودم را بیان کن��م یا خیر. از آن به 
بعد میز کارم را جایی گذاش��تم که دقیقا روبه روی 
پنجره منزل خانم پناهی باشد؛ شب ها پرده را کنار 
می زدم و مشغول نوشتن می شدم، جالب آن بود که 
عمدتا چراغ آن پنجره روشن بود و خیلی دیروقت 
خاموش می شد، در واقع مادامی که کار می کردم آن 
پنجره روشن بود. البته ما بعدها از آنجا رفتیم و این 
برای من خیلی جالب است تا زمانی که در آن منزل 

بودیم، من مشغول نوشتن این کتاب بودم.
 به نظر شما آینده گلستان یازدهم چه خواهد بود؟

زمانی که در حال نوش��تن برای ش��هدا باشم، 
بسیار با دقت به هر اتفاقی که راجع به کتاب می افتد 
فکر می کنم و سعی می کنم کشف و شهودی داشته 
باش��م، به همین دلیل هیچ حساس��یتی نس��بت 
به انتش��ار و چاپ این کتاب ها ندارم زیرا معتقدم 
خودشان راه خودش��ان را باز می کنند. هیچ وقت 
راجع به کتاب هایم هیچ تبلیغی نکردم و معتقدم 
افراد معتقد و مخلصی هستند که رسالت خود را در 
تبلیغ این راه می دانند. برای دختر شینا نیز همین 
اتفاق افتاد و برکاتش نیز بس��یار مشهود بود. شما 
ببینید بعد از چاپ دختر شینا چه اتفاقی روی آن 
افتاد و یقینا این اتفاق عاملان بس��یاری داشت تا 
دختر ش��ینا به چنین سطحی برسد. این کارها را 
که بنده انجام ندادم، دیگرانی بودند که می خواستند 
سهم و وظیفه خود را نسبت به این کتاب ادا کنند. 
من بسیار خوشحالم، چون این کار نگاه مرا به جهان 
تغییر داد، اینکه می بینم کتابی منتشر می شود و 
اتفاقاتی در پ��س آن می افتد که پیش بینی اش را 
نمی کردم، من واقعا به این جمله که شهدا زنده اند را 
در کتاب هایم می بینم و معتقدم اینها هستند که راه 

را به ما نشان می دهند.

گفت وگوی »وطن امروز« با بهناز ضرابی زاده درباره »گلستان یازدهم«

خاطرات شهید همسایه
اخبار

وطن امروز  شماره 2080  یکشنبه 3 بهمن 1395

حس��ین پارس��ایی، مدی��رکل 
دفت��ر نمای��ش خانگ��ی گفت: 
اعتبار سینمای ایران س��بب می شود که برخی 
س��رمایه های کلان خود را به این سمت سرازیر 
کنند. اما آیا این سرمایه های مشکوک صرفا شامل 
ش��بکه های نمایش خانگی اس��ت یا وارد تولید 
سینما نیز شده است؟ به گزارش »وطن امروز«، 
وی در میزگرد بررسی پولشویی در شبکه نمایش 
خانگی در برنامه هفت گفت: مسؤولیت بررسی و 
نظارت و برخورد با این مشکل با کیست؟ اساسا 
هدف چیس��ت؟ من فکر می کنم این آمدوش��د 
س��رمایه های مش��کوک، بیش از 2 سال قدمت 
دارد. وی با طرح این س��وال که اساسا رسیدگی 
به س��رمایه های مشکوک در حوزه تولید برعهده 

کیس��ت، خاطرنش��ان کرد: 
آسیب این مس��اله اساسا به 
همه جای سینما وارد است. 
مساله پولشویی خوب نیست 
و ما نیز اذع��ان داریم اما در 
دفتر نمای��ش خانگی اجازه 
نداری��م بدون حک��م مرجع 

قضایی وارد شویم. بحث سرمایه گذار و تهیه کننده 
بسیار متفاوت است و در بس��یاری از موارد، این 
تهیه کنندگان هس��تند ک��ه راه را ب��رای برخی 

می کنند.  باز  سرمایه گذاران 
غلامرضا موسوی نیز در این 
میزگ��رد، در پاس��خ به این 
سوال افخمی که آیا شورای 
صنف��ی قاطعی��ت و توانایی 
برخورد با پولش��ویی را دارد، 
گفت: یکس��ری مس��ؤولیت 
خواس��ته یا ناخواس��ته برای دولت تعریف شده 
اس��ت که با آن مقاومت می ش��ود. مثلا از آقای 
ایوبی خواس��تیم که هرگونه کمک ی��ا وامی به 

تهیه کننده ای داده می شود، اعلام رسمی شود تا 
شفاف شود. هرچند اصل قضیه را پذیرفته اند، اما 
اقدامی صورت نگرفته است. اگر همین بحث های 
من و حمایت های هم صنف های من نبود، برخی 
از بازیگ��ران مطرحی ک��ه در پروژه های هنگفت 
پولش��ویی حضور یافتند مجبور به پاس��خگویی 
ب��ه اف��کار عموم��ی نمی ش��دند. م��ا می گوییم 
تهیه کنندگانی ک��ه می خواهند کار کنند باید با 
معرفینامه های شورای صنفی خود بروند. گفتنی 
اس��ت، چندماهی است به دلیل بازداشت یکی از 
تهیه کنندگان سریال شهرزاد و توقف سری دوم 
این مجموعه، موضوع ورود سرمایه های بادآورده 
به سینما و مساله پولشویی مورد توجه رسانه ها 

قرار گرفته است. 

در میزگرد بررسی پولشویی در شبکه نمایش خانگی مطرح شد

رسیدگی به سرمایه های مشکوک بر عهده کیست؟
سینما

افزایش ظرفیت فروش بلیت جشنواره فجرافتتاح جشنواره تئاتر فجر با یاد آتش نشان ها
نمایش��گاه آثار برگزیده مس��ابقه 
عکس، پوس��تر و هوی��ت بصری 
س��ی وپنجمین جش��نواره بین الملل��ی تئاتر فجر 
بعدازظه��ر جمع��ه اول بهمن  با حض��ور جمعی از 
مس��ؤولان و هنرمندان در خانه هنرمن��دان به یاد 
آتش نش��انان فداکار حادثه ساختمان پلاسکو آغاز 
به کار کرد. حاضران در این مراس��م، با ذکر صلوات 
و قرائ��ت فاتحه برای آتش نش��انان آس��یب دیده و 
جان باخته ساختمان پلاسکو از عکس ها و پوسترهای 
نصب شده دیدن کردند. به گزارش باشگاه خبرنگاران 

جوان، سعید اس��دی، دبیر سی وپنجمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر گفت: امروز ما سوگوار عزیزانی 
هستیم که با رشادت هایشان یادآور ایثار و فداکاری 
شدند و ما به یاد آنها نخستین رویداد جشنواره را آغاز 
می کنیم. همه نمایش ها در تمام سالن های اجرایی 
به احترام آتش نشانان فداکار به صحنه خواهند رفت 
و امیدواریم افراد محبوس به س��لامت از این حادثه 
خارج ش��وند. مهدی ش��فیعی، مدی��رکل هنرهای 
نمایشی نیز گفت: واقعه تلخ خیابان جمهوری طی 

2 روز گذشته، ما را بسیار دل نگران و سوگوار کرد. 

محمدرض��ا فرجی، مدی��ر امور 
سینماهای جش��نواره فیلم فجر 
اعلام کرد: امس��ال نس��بت به دوره های گذشته، 
ظرفیت بیش��تری به فروش بلیت برای مخاطبان 
سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر اختصاص داده 
شده است. به گزارش ستاد خبری جشنواره فجر، او 
با اشاره به اختصاص بلیت برای سهمیه های مختلف 
و حواش��ی به وجود آمده در فضای مجازی اظهار 
داشت: به روال هر ساله جشنواره فیلم فجر، بخش 
کوچکی از س��همیه بندی بلیت ها در سینماهای 

مردم��ی به صاحبان آث��ار، میهمان ه��ا و مدیران 
س��ینماها اختص��اص می یافت که ای��ن ظرفیت، 
مش��خص و تعیین ش��ده  بود اما براس��اس تأکید 
امسال دبیر جشنواره فیلم فجر، ظرفیت بلیت های 
میهمان کم شده و این ظرفیت در اختیار مردم قرار 
گرفته است. فرجی تأکید کرد: ظرفیت بلیت های 
مردمی کاملا محفوظ است که درصدی به فروش 
اینترنتی و درصدی به فروش گیشه اختصاص پیدا 
کرده است و با توجه به استقبال صورت گرفته این 

ظرفیت افزایش پیدا خواهد کرد. 

فیلم فجرتئاتر فجر

سوگواره


